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ujjong a szívem megváltó November vége felé kezdõdik a 
Istenemben.sokak  á l t a l  l egkedvesebb  
A negyedik gyertya az ünnep ünnepre, a karácsonyra való 
közelségét jelzi, ekkor már mind a készülõdés, várakozás. Ezt a 
négy gyertya ég. Keresztelõ Szent várakozást az adventi koszorú 
Jánosra emlékezünk, aki hirdette jelképezi a négy gyertyájával.
Jézus eljövetelét és tiszta, Ilyenkor megvásároljuk, vagy 
erkölcsös életre szólította fel az saját magunk készítjük el a 
embereket. Azonban a börtönben koszorút. A katolikus körökben 
elvesztette hitét, de Jézus Izajás három lila és egy rózsaszín 
jövendölését üzente neki: A vakok gyertyával díszítik. Minden 
látnak, a sánták járnak, a gyertya szimbolizál egy fogalmat: 
s zegényeknek  h i rde t ik  az  hit, remény öröm, szeretet. A 
evangéliumot, hogy elérkezett az gyer tyák  egyben  egy-egy  
Isten országa. És ekkor fény személyre vagy közösségre is 
töltötte el a börtönt és a börtönben utalnak.

születni. Ez a remény segítette a János lelkét.Az elsõ gyertya gyújtásánál Ádám 
zs idó népet  a  gyötre lem,  Kívánom, hogy az õseink hite, és Éva történetére gondolunk, 
szenvedés óráiban. reménye, Szûz Mária öröme és akik a gonoszra hallgatva bûnt 
A harmadik gyer tya,  ami  Keresztelõ Szent János Jézus iránti követtek el, de Isten elõször nekik 
rózsaszín, az öröm jelképe. A szeretete járja át az adventi ígérte meg  a megváltást. Ez a hit 
gyertya gyújtásánál Szûz Mária készülõdést, várakozást. A négy vezette õseinket a nehéz úton.
képét elevenítjük fel, aki feltétel gyer tya  fénye ,  a  Mess iás  A második gyertyánál Jézus 
nélkül igent mondott Isten világossága. Engedjük, hadd születése elõtti idõket idézzük fel, 
akaratára, hogy fiúgyermeket fog ragyogja be ez az életadó fény a m i k o r  a  p r ó f é t á k  
szülni és Jézusnak fogják hívni. egész életünket.megjövendölték a zsidó népnek, 
Hálát adott Istennek, hogy ezt a Áldott karácsonyi ünnepeket és hogy eljön a Megváltó, aki 
szép feladatot rábízta és öröm boldog új évet kívánok Tét minden közülük származik. Isten Izaiás 
járta át. Hálaénekében így énekel: kedves lakosának.próféta által jelzi: jön a világ 
Magasztalja lelkem az Urat és Tisztelettel: Czifrik Sarolta világossága, aki szûztõl fog 

A d v e n t

Egy év alatt történt
Egy év távlatában szeretném tájékoztatni a 
lakosságot, a városunkban végzett fejlesztésekrõl, 
beruházásokról és a további fejlesztési 
elképzeléseinkrõl. 
A 2014. októberi választásokat követõen, a képviselõ-
testülettel közösen meghatároztuk a legfontosabb 
halasztást nem tûrõ feladatokat. Ilyen volt: 
- a mûvelõdési ház beázásának megszüntetése,

- a  Kis fa ludy  u tca  ba lese tveszé lyes  
útszakaszának helyreállítása,

- a Debrecen utcai padka javítása,
- a belterületi utak padkázása, kátyúzása,
- a Földhivatal épületének a tetõszerkezet 

javítása ,
- egyes utcák belvíz-elvezetési problémájának 

megoldása .
A fentieket viszonylag gyorsan sikerült 

kiviteleznünk. 
Az egy éven belül megoldásra váró feladatok közül 
többet sikerült eredményesen megoldanunk. 

Folytatás a 2. oldalon

Az elmúlt év a 
rendezvények tükrében

Folytatás a 4. oldalon

A 2014.október 12-i választások után az új 
testület a rendezvények területén is tervezett egy 
kis  vál tozást .  Az adventi  idõszakban 
vasárnaponként színes kis programokkal várta a 
lakosságot, elsõ vasárnap készült a nagy adventi 
koszorú a városháza elõtt, volt diákszínpadi 
elõadás, gyermekszínház, adventi vásár és 
gyertyagyújtás a különbözõ vallási felekezetek 
karácsonyváró gondolataival.

2015. január 28-án közmeghallgatásra vártuk a 
lakosságot, ahol bemutatkozott az új testület és 
tájékoztatás hangzott el a rendõrség részérõl.

2015. március 27-én vállalkozói estre vártuk a 
helyi vállalkozások vezetõit és munkatársait, akik 
meghallgatták Polgármester úr tájékoztatóját a 
t e r v e z e t t  2 0 1 5 .  é v i  k ö l t s é g v e t é s r õ l ,  
fejlesztésekrõl, valamint kötetlen beszélgetés 
keretében elmondhatták ötleteiket, terveiket, 
észrevételeiket.

A tartalomból:

Az elmúlt év történései

Rendezvények egy év 
alatt

Az I. világháború téti 
hõsei

Széles Imre, az általános 
iskola új igazgatója

Tétrõl elszármazottak 
találkozója

A Hajnalcsillag Dalkör 
éve

Nyugdíjas Klub Szegeden

Evangélikus emlékhely, 
ravatalozó, 

programnaptár

Enesei zenei tábor

Szentimre puszta 2015

Hortobágyon a GyeNE

Öttevényi aranyesõ

Ifjú polgárõrök 
vetélkedõje

Foltvarró kiállítás 
január 15-ig
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„Téglavetõ” területét szeretnénk szerkezet 20 cm-es hõszigetelést és új Tisztelt Téti Lakosok!
közösségi célokra használni. Az vízszigetelést kapott, új villámhárító Té t  vá ros  é l e t ében  k i eme l t  
önkormányzat elképzelései között rendszer került kiépítésre, a külsõ jelentõségû feladatként határoztuk 
szerepel egy lovas-pálya, szabadidõ bádogozás is megújult. A munkálatok meg az élhetõbb környezetünk 
park kiépítése, lehetõség nyílik a teljes mértékben érintették a tornatermi megteremtését. Ezen cél érdekében 

részt is. az ürgehegyi településrészrõl, illetve 
Az óvodai gyermeklétszám növekedése a külterületi utak mellõl közel 800 m3 
miatt egy új csoportszoba megépítését hulladék került összeszedésre és 
kezdtük meg, szintén sikeres pályázat és elszállításra. Kettõ alkalommal 
ö n r é s z  b i z t o s í t á s á v a l .  A z  ú j  terveztünk egy hetes idõtartamra 
csoportszoba bõvítésével lehetõség átmeneti hulladékudvar kitelepítést a 
nyílik új bölcsõdei csoport elindítására. téti sportpálya területén, ez nagyon 
Az óvodán és az iskolán belül több kedvezõ fogadtatásnak örvendett a 
kisebb karbantartási munkálatok l a k o s s á g  r é s z é r õ l .  A k e t t õ  
kerültek elvégzésre. alkalommal 180 000 kg szemét került 
A város 2020-ig tartó hosszú távú így elszállításra, ártalmatlanításra. 

késõbbiek során az évtizedekkel fejlesztési stratégiáját elkészítettük, ez Sajnos Tét egyedül állóan a környezõ 
korábbi funkciónak megfelelõ, vizes az Integrált Városfejlesztési Stratégia, településekkel ellentétben nem 
élõhely kialakítására is. Ezzel mely megtekinthetõ Tét város honlapján rendelkezik hulladékudvarral, ahova 
kapcsolatban várjuk a lakosság ötleteit ( ). Ennek keretében 2020-ig a lakosság ingyenesen be tudná 
is. Összességében elmondhatjuk, hogy szeretnénk közel 4 milliárd forintot Tét szállítani a felesleges lomot és egyéb 
egy csodálatos, szép környezet valósult városban fejlesztésekre fordítani. nem háztartási hulladékot. A 
meg. Kiemelt feladatnak tekintjük a hul ladékudvar  k ia lakí tásával  
Tét Város Önkormányzatának kiemelt biztonságos közlekedés és a munkába- k a p c s o l a t b a n  e l k e z d t ü k  a z  
célja, hogy a településen, illetve a i s k o l á b a  j á r á s  f e l t é t e l e i n e k  elõkészületi munkálatokat, ennek 
k ö r n y e z e t é b e n  a z  i l l e g á l i s  megteremtését minden utcában. Ehhez csak a tervezési költsége közel 3 
s z e m é t l e r a k ó k  f e l s z á m o l á s a  konkrét feladatokat és lépéseket millió forintba fog kerülni az 
megtörténjen, ennek érdekében mobil határoztunk meg, minden évben önkormányzatnak, illetve közel fél 
kamerák kerültek kihelyezésre az minimum 1 km új járdát, illetve é v e s  h a t ó s á g i  e l j á r á s t  k e l l  
Ürgehegy és a külterületi részekre is, a kerékpárutat szeretnénk építeni. l e f o l y t a t n u n k ,  h o g y  
szemetelõk beazonosíthatósága Járdafelújításban tervezzük 2016. elején megvalósulhasson a hulladékudvar a 
érdekében. Ezzel kapcsolatban több a Rákóczi utcai járda teljes új térköves tervezett helyszínen. A hulladékudvar 

burkolatának megépítését, egységes telepítésének helye a 83-as számú 
a s z f a l t o z o t t  k a p u b e j á r ó k k a l .  fõútról könnyen megközelíthetõ 

szennyvíztelep melletti 1,5 ha terület. 
Ó r i á s i  l o b b i  t e v é k e n y s é g e t  
folytattunk 2015. év elején annak 
érdekében, hogy a volt „Téglavetõ” 
területén lévõ áldatlan állapotot 
m e g s z ü n t e s s ü k .  A  t e r ü l e t  

h e l y e n  t á j é k o z t a t ó  t á b l á t  i s  
elhelyeztünk, hogy a szemetelõk 
tisztában legyenek azzal, hogy 
tevékenységükkel bûncselekményt 
követnek el. 
A g y e r m e k e i n k  o k t a t á s á v a l -
nevelésével kapcsolatos feladatok Kerékpárutak megépítését 2016-ban a 
kiemelt jelentõségûek. Ennek javítása, Sokoró Kft-tõl a Gyógyítóházig a Gyõri 

rekultivációja 116 millió forintba megoldása érdekében több célt út Házasságkötõ teremtõl a CBA-ig. 
került volna, ezt önkormányzatunk fogalmaztunk és határoztunk meg. A Sikernek könyvelhetjük el az új 
saját erõbõl sajnos nem tudta felsõ tagozatos iskola régi épületrésze Gyömöre úti járda megépítését, mely a 
finanszírozni, ezért csatlakoztunk a környezeti és energiahatékonysági gyalogosok számára biztonságos 
Kaposmenti Hulladékgazdálkodási szempontból nagyon rossz állapotban közlekedést nyújt. 
Önkormányzati Társuláshoz. A volt. Sikeresen pályáztunk ez év Pályáztunk személyszállító eszközök 
Társulás sikeresen pályázott a augusztusban az épületegyüttes beszerzésére, ennek keretében Tét 
hulladéklerakó rekultivációjára. Az komplex külsõ felújítására, melynek Város Önkormányzata, a Téti Kistérségi 
elvégzett rekultivációval a települési keretében megszépült az iskola. A külsõ Társulás  a tanyagondnoki ellátás 
és a természeti környezet tájérték- homlokzat 15 cm-es szigetelést kapott, javítása érdekében  és a Téti Sokoró FC 
n ö v e k e d é s e  m e g v a l ó s u l t .  A a nyílászárók teljes mértékben 1-1 9 személyes kisbuszt nyert. A 
rekultivációt követõen, a régi kicserélésre kerültek, a lapostetõ- személyszállító eszközökkel szeretnénk 

www.tet.hu

Folytatás az 1 oldalról
E g y  é v  a l a t t  t ö r t é n t
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minden civil szervezet tevékenységét fekete ribizli ültetvény bõvítését követõen az üzem saját tulajdonba 
segíteni.  2016 januárjában a került, így lehetõségünk lesz a 
Polgárõrség részére is szeretnénk új fejlesztésére is. 
gépjármûvet beszerezni, mivel õk A térkõ gyártó üzemünk itt kerül 
ebbõl a pályázati forrásból nem elhelyezésre, illetve a 2016. évben 
részesültek. megalakításra kerülõ városüzemeltetési 
A közbiztonság javítása érdekében kft. telephelye is itt nyerne elhelyezést. A 
kamerarendszer kiépítését tûzte ki megvásárolt ingatlanon 400 m2-es 
célul önkormányzatunk. Ennek betonfelület készült a kész termékek 
eredményeként november végére tárolására. Az üzem által gyártott 
beüzemelésre kerültek a település térkövek, szegélykövek és egyéb beton 
bekötõ útjain a térfigyelõ és rendszám termékek a település arculatát is 

megváltoztatják, szebbé, tisztábbá, 
tervezzük, úgy hogy egy szakirányú lakhatóbbá szeretnénk varázsolni ezzel 
végzettséggel és gyakorlattal bíró 
szakértõ bevonásával szaporító anyag 
telepet létesítünk. 
2015-ben Rábaszentmihály településsel 
közösen Tét városában termelõi boltot 
nyitottunk, melyben, a Téti járásban 
megtermel t  te rmékek kerü lnek  
értékesítésre.
Fóliasátras növénytermesztés
Tét, Fõ u. 94. (volt TSZ iroda) 

2
ingatlanunkon 1 db. 300 m -es új környezetünket. Úgy ítéljük meg, hogy a 
fóliakertészet felállítását sikerült városüzemeltetési kft. létrehozásával, 
megvalósítanunk. A kertészetben 2015. leolvasó eszközök. A kamerarendszer illetve a beton manufaktúra üzem 
õszén karalábé, retek és saláta került i r á n y í t ó  k ö z p o n t j a  a  T é t i  mûködtetése Tét város életében 
elültetésre, illetve palántázásra. 2016-Rendõrõrsön került elhelyezésre. A nagyfokú elõrelépést jelenthet, ezzel 

rendszer fejlesztését tovább is elindulhatna az igazi városiasodás útján. 
tervezzük, szeretnénk, ha minden A város  köz te re inek  és  be lsõ  
utcában lenne térfigyelõ kamera. ú t h á l ó z a t á n a k  j a v í t á s á t  s a j á t  
T é t  v á r o s á b a n  e g y e d ü l á l l ó  hatáskörben szeretnénk hosszú távon 
kezdeményezés a közfoglalkoztatás részben megvalósítani, ennek elsõ 
m e g v a l ó s í t á s a .  A  v á r o s  lépéseként vásároltunk egy univerzális 
Ö n k o r m á n y z a t a  t e r v e i  kotró-rakodó gépet,  mely nagy 
megvalósítására 2015. évben, elsõ seg í t s ég re  l ehe t  a  he ly i  u t ak  
ízben a Startmunka-mintaprogram padkázásában. 
elnyerésére kérelmet nyújtott be, A közfoglalkoztatás keretében több ban virágpalánták kerülnének nevelésre, 
mezõgazdasági (kultúrnövény-, és olyan gép és eszköz került még mely palántákkal a város közterületeinek 
gyümölcstermesztés) és helyi beszerzésre, mellyel az önkormányzat szépítését tudnánk megoldani. Továbbá 
s a j á t o s s á g  m i n t a p r o g r a m  sajá t  maga képes  fe ladata inak zöldségfélék termesztésével, már 
m e g v a l ó s í t á s á r a .  A  elvégzésére (lapvibrátor, kompresszor, sikeresen el tudjuk látni a helyi óvoda és 
kezdeményezésünk országosan is áramfejlesztõ, traktor pótkocsi, kézi iskola konyháját, csökkentve Tét Város 
e g y e d ü l á l l ó ,  m i v e l  a  szerszámok, motoros láncfûrészek, Önkormányzatának konyhaélelmezésre 
munkalehetõségeken felül komoly damilos fûnyírók).fordított kiadásait. 
fejlesztéseket is meghatároztunk, A vá ros  mindennap i  é l e t ében  A mezõgazdasági tevékenység sikeres 
mellyel a település mindennapi életét meghatározó szerepe van minden téti megvalósításához ISEKI  AT 23 típusú 
szerettük volna átformálni. Az polgárnak.kistraktort sikerült vásárolnunk, 
e l k é p z e l é s e i n k e t  a  Fejlõdésünk csak közös erõfeszítésekkel talajmûvelõ eszközzel együtt. 
Belügyminisztérium vizsgálta és A HELYI SAJÁTOSSÁG PROJEKT valósítható meg, ehhez szeretném kérni 
sokadik egyeztetés és tárgyalást BEMUTATÁSA mindenki munkáját, javaslatát és pozitív 
követõen engedélyezte.   A h e l y i  s a j á t o s s á g o k r a  é p ü l õ  hozzáállását.
A MEZÕGAZDASÁGI PROJEKT közfoglalkoztatás keretében beton Tét Város Önkormányzata, 
BEMUTATÁSA manufaktúra üzem létesítését valósította Képviselõ testülete nevében boldog, Önkormányzatunk mezõgazdasági meg önkormányzatunk. Tét város békés ünnepeket kívánok. programot a saját tulajdonában levõ hosszú távú fejlesztése, i l letve Bánfi Lajos polgármester
i n g a t l a n j a i n  f e k e t e  r i b i z l i  feladatainak megvalósítása érdekében 
ültetvénnyel, valamint fóliasátras megvásároltuk a Tét, Szabadság u. 32. 
növénytermesztéssel indította el szám alatti (volt Lenszövõ) ipartelepet.
2015 évben. Tét település belterületi Az üzem 30 millió forint + Áfa vételárát 
részén mintegy 3 ha területen közel három év alatt kell kifizetnünk egyenlõ 
8000 tõ fekete ribizlit telepítettünk. A részarányban. Az elsõ rész befizetését 
2016/2017 évben a már meglévõ 



Július 24-én ötletes jelmezekbe .  este a civil 
civil szervezet is ajánlotta a díszpolgári 

öltözött, biciklis fiatalok következtek. A szervezeteket vártuk a sportpályára közös 
címre, Bánfi Lajos polgármester úr 

mintegy 15 km-es felvonulás alatt négy ünneplésre, köszönetképpen az éves 
hosszan méltatta eddigi munkásságát, 

megállóhelyen tartottunk pihenõt, ahol a munka és a városnapon nyújtott önzetlen 
Ilonka néni pedig a tõle megszokott 

környékbeliek látták vendégül a közremûködésük elismerésére.
szerény módon mondott köszönetet és 

v o n u l ó k a t ,  m e g c s o d á l h a t t u k  a  Augusztus 7-én az Ürgehegyben megnyugtatta a vendégeket, hogy 
traktorokat, valamint a hangulatról a szerveztünk egy fórumot, ahol a helybeli tevékenységét továbbra is folytatja. Az 
zenekari kísérettel fellépõ mazsorettesek lakosságot vártuk tájékoztatásra a Év Köztisztviselõje rendhagyó módon a 
és a dalkör gondoskodott. A sportpályára szemétszedés elindításával és az illegális közös hivatal rábacsécsényi munkatársa 
visszaérve a Sportbüfé és Németh István hulladéklerakás megszüntetésével Lengyel Istvánné Kati lett, akit a hivatal 
készítette bográcsos vacsora várta a kapcsolatban. Az utak gépekkel és a jegyzõje és munkatársai ajánlottak a 
résztvevõket, majd a rendezvénysátorban lakosság közremûködésével elrendezésre címre. Az idõjárás kedvezett a szabadtéri 

kerültek. programnak, az ünnepelteket Gyopáros 
Alpár országgyûlési képviselõ is Szeptember 13-án a Tét-szentkúti Búcsú 
köszöntötte, valamint a programot a Téti napján került sor Tét Város Díszpolgára 
Ifjúsági Fúvószenekar és a Téti és az Év Köztisztviselõje cím ünnepélyes 
H a j n a l c s i l l a g  D a l k ö r  e l õ a d á s a  átadására a tét-szentkúti templomkertben, 
színesítette.ahol ünnepi ebéddel vártuk a vendégeket, 

amely elkészítésében és tálalásában az Október 10-én tartottuk meg a Téti 
Együtt Egymásért egyesület tagjai és Szüreti Felvonulás és Bál rendezvényt. 
lelkes civilek is segédkeztek. Kiss Az eredetileg lovas felvonulásnak 
Lászlóné mindenki Ilonka nénijét több tervezett program a közelmúltban 

szüreti bál kezdõdött, ahol Farkas Antal és megjelenõ fertõzõ lóbetegség miatt 
zenekara húzta a „talpalávalót”. átalakult traktoros felvonulássá. A 
Ezúton is szeretnénk megköszönni az sportpályán tartott gyülekezõ és 
aktív civil szervezetek és a lakosság traktordíszítés után rendõri és polgárõri 
munkáját és kérjük a helyieket, hogy felvezetés mellett indult a menet, melyet a 
kapcsolódjanak be a város életébe azáltal rész tvevõ  fúvószenekar  ü temes  
is, hogy ötleteiket, javaslataikat muzsikája kísért. A felvonulást a Sokoró 
megosztják velünk és részt vesznek a Kft. veterán traktora vezette, melyet több 
programokon!más kicsi és nagy, régi és új traktor 

követett. Ezután a tûzoltóautó, majd a Békés, boldog, szeretetteljes ünnepeket! 
szüreti hagyományokat felelevenítõ, Kovácsné Töreki Réka
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Az elmúlt év a rendezvények tükrében
Szülõföldem l Téti Híradó

lehetett lovagolni késõ délutánig. Az ebédet ismét a civil 2015. július 10 és 11-én került megrendezésre a Téti Városnap. 
Pénteken 16 órától vártuk a lakosságot a helyi kézmûvesek szervezetek készítették, 13 kondér étel várta a vendégeket és a 
bemutatójával, ahol részt vett Olaj Pálné babakészítõ, Kránitzné hangulatról Hajnal Nikolett nótacsokra gondoskodott. Bezovics 
Rikker Ildikó intarziakészítõ, Németh János fafaragó és Sallai- Judit nemzetközi hírû ételszobrász csodás alkotásait is 
Tóth Adél sajtkészítõ. A gyerekeket a Megyei Önkormányzat megcsodálhattuk, sõt a gyümölcs- és zöldség faragást a bátrabbak 
játszóháza várta, játszott a fúvószenekar és volt lovasbemutató ki is próbálhatták. Ismét megtisztelt bennünket Bognár Ilona 
Molnár Rita lovas oktató és tanítványai által, valamint lovas Guiness- rekorder rétes készítõ csapatával, akik megállás nélkül 
kocsikázni is lehetett. A s ü t ö t t é k  a  
vendégeke t  a  c iv i l  fan tasz t ikus  í zû  
szervezetek készítette réteseket. A hivatalos 
ételekkel kínáltuk, este megnyitót követõen 
p e d i g  L a c i  b e t y á r  volt mazsorett és 
mulattatott bennünket. fúvószenekar, Bóbita 
Szombaton reggel a e g y ü t t e s ,  
v e n d é g e k  a  Hajnalcsillag dalkör, 
f ú v ó s z e n e k a r  u t á n  e s k ü v õ i  r u h a  
menetelve érkeztek a bemutató, Fehérvári 
sportpályára, 10 órától a G á b o r  A l f r é d ,  
té t i  óvónõk színes  Csikvándi Dolgos 
bábmûsora várta  a  Asszonyok, Polgár 
kicsiket, volt Teo bohóc, Peti, az estét pedig az 
l é g v á r,  é l õ c s o c s ó ,  Apostol együttes élõ 
rendõr-  és  tûzo l tó  koncertje koronázta 
b e m u t a t ó ,  r a k é t a  meg, majd a DJ 
s z i m u l á t o r ,  Solymi  zenéjére  
f e g y v e r b e m u t a t ó ,  rophatták a táncos 
csillámtetkó, fazekas, lábúak hajnalig…

Folytatás az 1. Oldalról
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Eljött a várva várt nap, amikor utoljára léptem át az iskola 
küszöbét, mint pedagógus. Így visszatekintve gyorsan 
elszaladt ez a 40 év, amelybõl harminc évet tanítóként 
dolgoztam. Szerencsés embernek mondhatom magam, mert 
azt csináltam, amit szeretek. Persze az eltelt évek során voltak 
kudarcok, de szerencsére sok boldog perc is.
Itt szeretném megköszönni barátaimnak, kollégáimnak, hogy 
amikor a munkám során elbizonytalanodtam bátorító 
szavaikkal segítettek, amikor bajba voltam önzetlenül jöttek a 
segítségemre. Köszönöm!
Kedves Szülõk, Önöknek is köszönöm, hogy legféltettebb 
kincsüket, gyermekeiket bízták rám, hogy tanítsam, neveljem 
õket. Kérem Önöket, hogy továbbra is kísérjék figyelemmel, 
ellenõrizzék õket, mert eredményeket csak közös erõvel lehet 
elérni.
Kedves Gyerekek! Köszönöm, hogy taníthattalak benneteket 
és sok boldog órát tölthettünk együtt. Kérlek benneteket, hogy 
továbbra is szorgalmasan tanuljatok, hogy becsületes, magyar 
ember legyen belõletek, és ne felejtsétek el Pál apostol szavait:
Ha szeretet nincsen bennem: semmi vagyok, a szeretet 
hosszútûrõ, kegyes, a szeretet nem irigykedik, a szeretet nem 
kérkedik, nem fuvalkodik fel. A szeretet mindent megbocsát,  
mindent elhisz, mindent remél,  mindent eltûr. A szeretet soha 
el nem fogy.

Tisztelettel és szeretettel: Czifrik Sarolta 

Búcsúzom

Az I. világháború téti katona hõseire emlékeztünk
segítségével a vetítés alatt szinte ott élete” c. sorozatban elkészítette „Ürgehegy A „Szülõföldem” tavaszi 
sétáltunk az Isonzó, a Piave emlékútján. régen és ma” c. következõ ismertetõjét.számában megjelent  
Doberdó mesés szép  de katonáinknak tájékoztató soraimat Munkánkról, tevékenységünkrõl évente 
fájdalmas  tájain, ahol Sárika családjával azzal a kéréssel zártam, többször is tájékoztattuk a kedves téti 
végigment. Igen érdekes beszámolója révén h o g y  a z  I .  é s  I I .  érdeklõdõ Barátainkat, amihez lehetõséget a 

világháború téti ismert és névtelen hõseire, „Szülõföldem” Téti Híradó biztosított. 
e lszenvedõire szeretnénk méltóan Ezúttal is szeretném köszönteni és 
emlékezni, hogy minél teljesebb, minél megköszönni az éppen „20 éves” 
hitelesebb történelmi kép éljen az itt élõ Szülõföldem minden közremûködõjének; - 
utókorban. az anyagi feltételek biztosítóinak - az eddigi 

összes szerkesztõnek is külön a legtöbb Szeretném megköszönni az eddig átadott, 
szám összeállítóinak, akik az elsõ kölcsönadott sok értékes tárgyi emléket, 
megjelenéstõl a mai napig sok szabadidõt fényképeket, levelezõlapokat, melyek 
áldoztak a kiadványok megjelentetéséért: kiállításunkon bemutatásra kerülhetnek. 
K a t o n a  S z a b o l c s n a k  é s  V á m o s i  Külön  szere tném megköszönni  a  
Csabánénak. Mindent megtettek, hogy folyamatos segítséget Ihász Istvánnak, 
tartalmában, formájában szép kivitelû, Németh Jánosnak és Mindazoknak, akik a 
ízléses dekorációval ellátott „Híradó” élõképként jelent meg elõttünk a 100 évvel továbbiakban is gazdagítják kiállításaink 
kerüljön városunk lakói kezébe, mindig ezelõtti borzalmas világégés kezdete. anyagtárát.
aktuális, friss információ keretében. Megemlékezéseink sora folytatódik a A legutóbbi összejövetelünkön az I. 
Köszönjük a 20 évben megjelent Híradó kiállítási anyagunk bemutatásával; a II. világháború története került felelevenítésre. 
minden tájékoztatási lehetõségét, mely v i l ághábo rú  e seményso roza t ának  A háború kitörésének közvetett és közvetlen 
közkedvelt színfoltja városunk civil felelevenítésével. okait elemeztük kronológiai sorrendben; az 
szervezeteinek bemutatására; kulturális és Ugyancsak értékes anyaggyûjtés a végéhez „Antant” és a „központi” hatalmak 
egyéb közérdekû esemény ismertetésére. közeledik: Nagy Ildikó, nagyon aktív szövetségi rendszerének kialakulását, 
Kívánjuk, és egyúttal szeretettel kérjük, tagtársunk évek óta kitartó munkával gyûjti csatáit; majd közel 20 millió sebesültet 
hogy a következõ „20” évben is ilyen lelkes a téti világháborús katona-hõsök névsorát. követelõ véres ütközeteit. A halálos 
szerkesztõkkel segítse lakosságunkat Lankadatlan lelkesedése eredményeként áldozatok következtében rengeteg csonka 
„Szülõföldünk” a közélet, hétköznapjaink, közel  vagyunk a tel jes összesítõ család lett; az árvák és özvegyek számáról 
történéseink megismertetését.ismertetéséhez.még reális, becsült számok sincsenek. A 
A közelgõ karácsonyi ünnepekre nagyon békekötéseket követõen került sor 1920. Nagyon szorgalmas, lelkes tagjaink 
boldog, egészséges, a szeretet békéjével június 4-én a szomorú emlékû trianoni folyamatosan munkálkodnak egyéb érdekes 
átitatott, áldott, szép ünnepeket kívánok a szerzõdésre Magyarországgal. A bevezetõ anyagok összeállításában. Kocsis Dénesné 
Hagyományõrzõ Egyesület tagjai nevében emlékezés után Joó Ferencné Kovács Gizi néni munkája nyomán elkészült „A téti 
minden kedves Olvasónak.Sarolta nagyapja iránti szeretetbõl, zsidóságról” c. visszaemlékezése; közben 

tiszteletbõl ismertette szomorú, de Dr. Brandhuber Ferencné a Tét i  Gizi néni feldolgozta családja történetét is. 
szerencsésen hazatért nagyapja, Paár János I Hagyományõrzõ Egyesület elnökeKiss Lászlóné ny. tanárnõ a „Külterületek 
világháborús katonaéveit. Csodás felvételei 
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szolgáltatásban, egész megyére kiterjedõ feladatokat 

végeztem. Tizenöt év vezetõi tapasztalattal a hátam 

mögött kezdtem el a munkámat Téten.

Röviden szeretnék vezetõi  elképzeléseimrõl  

tájékoztatást nyújtani.  Elképzeléseim szerint 

maximálisan meg kell õrizni az intézmény eddigi értékes 

eredményeit, hagyomány rendszerét, ugyanakkor 

bizonyos fejlesztési folyamatokat el kell indítani, amik az 

iskolánk és tanulóink versenyképességét fokozzák. Az 

elsõ idõszak az ismerkedéssel telt, nagyon fontos, hogy 

tényszerû, a valós helyzetét, adottságait megismerjem az 

iskolának. A partneri elvárások, szülõi, fenntartói, 

t e l e p ü l é s v e z e t õ i  o l d a l r ó l  e g y a r á n t  

megfogalmazódjanak, és ezek beépítése megtörténjen 

intézményünk feladat és célrendszerébe.

Iskolánk infrastrukturális helyzete az elmúlt idõszakban 

sokat fejlõdött, jelen pillanatban is komoly munkálatok 

f o l y n a k ,  s z i g e t e l é s ,  n y í l á s z á r ó  c s e r é k ,  

homlokzatfestések. Az elõttünk álló idõszakban 

épületünk belsõ funkcionális fejlesztése a kiemelt 

feladat. 

A tartalmi fejlesztések területén szem elõtt kell tartanunk 

a már említett, tanulói versenyképességet. Kiválóan 

akkreditált tehetségpontként, minõsített referencia 

intézményként kötelességünk megteremteni minden 

tanulónk számára, az érdeklõdésüknek, képességeiknek 

megfelelõ hatékony nevelési-oktatási feltételeket. 

Intézményünkben rövid idõn belül meg kell teremteni a 

második idegen nyelv tanulási lehetõségét. A 

A Kisfaludy Károly Általános 

Iskola új vezetõjeként szeretnék 

bemutatkozni Önöknek. Széles 

I m r é n e k  h í v n a k ,  k é m i a -  

biológia-pedagógia szakos tanár 

vagyok, pedagógus feleségemmel 

boldog családban neveljük kettõ 

fiúgyermekünket.

Huszonnégy éve dolgozom a 

nevelés-oktatás területén, ebbõl 

t i zennyolc  évet  á l t a lános  

iskolában töltöttem, hat évet a 

p e d a g ó g i a i  s z a k m a i  

Tisztelt Téti Polgárok!

Találkozások

t e r m é s z e t t u d o m á n y o k  

megismerését eredményesebbé 

kell tenni, mert napjainkban a 

karrier lehetõségek ezekkel az 

ismeretekkel nyújtanak komoly 

perspekt ívá t .  A mûvészeti 

nevelést továbbra is magas 

színvonalon biztosítjuk tanulóink 

számára. Befogadó iskola lévén 

a gyógypedagógiai és integrált 

fejlesztést továbbra is kiemelt 

helyen kezeljük. A mindennapos 

testnevelés mellett iskolánk 

sportköri foglakozásai nemcsak 

az  eg é sz s é gfe j l e s z t é shez  

járulnak hozzá, de tanulóink 

közösségépítéséhez is. Éves 

munkatervünk sok olyan iskolai 

és iskolán kívüli programot is 

tartalmaz, amelyek a nevelésen 

kívül sok örömteli élményhez is 

juttatják iskolánk tanulóit. 

Nagyon remélem, hogy az iskolai 

évek alatt tanulóink felkészülnek 

a középiskolai tanulmányaikra, 

de eközben olyan élményekhez 

jutnak, amely egy egész  életre 

téti lokálpatriótákká neveli õket. 

ELTE kapujában. Az érkezõket terített 
asztal várta. A háziasszony szerepeket 
Szabó Ferencné Mária és Ackermann 
Lászlóné Babi töltötték be. Az év 
leghosszabb napjának elsõ állomása a 
Petõfi Irodalmi Múzeum volt. Itt 
tiszteleghettünk Kisfaludy Károly elõtt, 
annál is inkább mivel az emlékét õrzõ 
egykori irodalmi társaság szalonja is a 

2016-ban a pokvári kastélyban lesz. múzeumnak helyet adó palotában volt. A 
A Tétrõl elszármazottak június 20-án, Tétiek Baráti társasága köszöni Dr. napot a múzeumok éjszakája követte, 
Budapesten az ELTE AJK alkotmányjogi Kukorelli István professzornak és Szabó ezért láthattuk P. Sándort és munkásságát 
tanszékén találkoztak. Szervezõi már Ferenc vol t  polgármesternek a  kivetítve mindenféle változatban.
hagyományszerûen Dr. Kukorelli István hangulatos, kellemes  napot. A harmincfõs csapatot visszatérve az 
professzor és Szabó Ferenc, aki három  Kiss LászlónéELTE épületébe ebéd várta. A kötetlen 
c i k l u s o n  k e r e s z t ü l  v o l t  T é t  beszélgetés közben a Gyenesdiási /téti 
polgármestere. A professzor úr azon a üdülõ/ történetét és jelenlegi mûködését 
napon csak a miénk a tétieké volt. hallgathatták a baráti társaság tagjai. 
Telefonját kikapcsolva várt bennünket az Fe le leven í t e t t ék  a  pé ldaér tékû  

összefogást, amit néhai Horváth Ferenc 
iskolaigazgató és Balassa Dezsõ 
igazgató helyettes irányított az akkori téti 
vezetõséggel együtt. Az üdülõ 2015-ben 
52 éves. Ma is a polgármesteri hivatal 
tulajdona. Bérlõként budaörsi házaspár 
mûködteti, akik szeretettel várják a 
tétieket. 
A következõ találkozó elõreláthatólag 
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Téti Hajnalcsillag Dalkör
Tisztelt Tétiek!
Az év elsõ felében rendeztük meg - 
hagyományosan, immár harmadik 
alkalommal - a Kereszt Kálmán dalestet, 
melyre a környék dalköreit hívtuk ismét. A 
f e l l é p õ k ,  M a r c a l  m e n t i  K ó r u s  
Mórichidáról, a Sibrik Erzsébet Kórus 
Rábacsécsénybõl, a Tényõi Dalkör 
Tényõrõl, és a K.K.Á.I énekkara 
színvonalas mûsort adtak elõ. Az 
emlékestet követõen megvendégeltük a 
szereplõket. A finomságok elfogyasztása 
után, a közös énekléssel a hangulat csak 
fokozódott.
Közben, a városnapi fellépésre is 
készültünk. Július 10 -én pénteken a civil 
napon szarvas pörköltet készítettünk, 
amely - a visszajelzések szerint - nagyon 
ízlett mindenkinek. A szombati városnapon 
fellépõként vettünk részt. A megismételt 
civil nap szervezéséért - ahol nagyon jól 
éreztük magunkat - köszönetünket 
s z e r e t n é n k  k i f e j e z n i  T é t  v á r o s  
Polgármesterének, melyet a gondos 
szervezéssel sikerült emlékezetessé tenni. 
A felhõtlen hangulat kikapcsolódást 

jelentett a jelenlévõ civil szervezetek 
tagjainak, az összejövetel nagyon jól sikerült.
K é s z ü l ü n k  a z  a u g u s z t u s  2 0 . - i  
megemlékezésre (az újság megjelenésekor 
már lezajlott), melyhez új dalokat is tanultunk.
Az Önálló Estet az idei évben, november 15 -
é n  t a r t j u k .  E z ú t t a l  i s  k é s z ü l ü n k  
meglepetéssel, új dalokkal. Egyéni elõadóink 
már gyakorolják az elõadásra szánt dalokat.
Az idei év zárásaként újra megtartjuk Adventi 
koncertünket.
Szeretnénk, ha Önök közül minél többen részt 
vennének ezeken az esteken, kérjük 
tapsoljanak nekünk és énekeljenek velünk! A 
szórakozást, kikapcsolódást garantáljuk, 
mellyel a mindennapok szürkeségébõl 
kizökkenthetik magukat, és feltöltõdést 
kaphatnak a további munkához.
Továbbra is várjuk énekelni szeretõ és tudó 
fiatalok, és nem fiatalok jelentkezését 
dalkörünkbe.
Látogassák meg honlapunkat, ahol naprakész 
információkhoz juthatnak életünkrõl, 
fellépéseinkrõl, sikereinkrõl. Megtalálhatják 
ugyanitt a szerepléseinkrõl készített 
fényképeket, videókat, írásos anyagokat.

http://hajnalcsillagdalkor.webnode.hu/
Tisztelettel: 

Lakatos György a Hajnalcsillag Téti Dalkör 

Egyesület elnöke

Szegedi kirándulás
Az Életet az Éveknek 
Nyugdíjas Klub tagjai 
nagy izgalommal érkeztek 
június 16-án reggel 6 
órakor  buszmegállóba, 

ugyanis Szegedre indultunk két napos 
kirándulásra.
A kényelmes autóbusszal  e lõször  
Ópusztaszerre mentünk, ahol a délelõtti és 
délutáni órákat töltöttük. Az Emlékpark 
rengeteg látnivalót kínál. Sokat sétáltunk, 
igyekeztünk mindent megnézni. Többek 
között a régi paraszti  kultúra gyökereit, a 
h á z a k a t ,  a  
m û h e l y e k e t ,  
foglalkozásokat, 
a szélmalmot. A 
r é g i  i s k o l a  
h a n g u l a t á t  
idézte a korabeli 
ruhába öltözött 
t a n í t ó  b á c s i  
v e z é n y e l t e  
e g y s z e r e g y .  
Ebben az évben 
a d t á k  á t  a  
gyönyörû kis  
k á p o l n á t   a  
kálváriával.
Láttunk lovas 
bemutatót, paraszti udvarokat, ahol együtt 
énekeltünk a népviseletbe öltözött 
harmonikázó nénivel. 
Nagyon érdekes volt a szegedi nagy árvíz 
illusztrációja - hogyan  - mikor öntötte el a 
várost a  Tisza!
 A csúcs a Feszty-körkép megtekintése volt. 
Gyönyörû, csodálatos, leírhatatlan élmény! 
U t á n a  i n d u l t u n k  S z e g e d r e ,  a h o l  
vendéglátóink nagyon kedvesen fogadtak - 

kávéval, üdítõvel kínáltak és mindenkit 
felkísértek a szobájába. Vacsora elõtt a kis 
v o n a t t a l  m e g n é z t ü k  S z e g e d  f õ  
nevezetességeit. Másnap pedig folytattuk 
egy szuper idegenvezetõvel gyalogosan és 
busszal is.
 Szeged gyönyörû virágos város, sok fával, 
ligettel, parkkal, nem hiába a napfény 
városa! A városnézést a Hõsök kapujánál 
kezdtük és rengeteg látnivaló  után 
érkeztünk a Tisza partra. (Mátyás templom, 
Szabadtéri színpad, Szegedi dóm, 1956-os 
emlékmû, stb.) 

Ebéd után a 
Tudományos 
A k a d é m i a  
Fûvész kertjét 
is  bejár tuk,  
ami tele van 
k ü l ö n l e g e s  
növényekkel - 
van itt indiai 
lótusz, mamut 
f e n y õ ,  
s z e c s u a n i  
õ s f e n y õ  -  
r ó z s a k e r t ,  
gyógynövénye
ket bemutató 
kolostor kert, 

tavirózsás tó! No és az üvegházak, ahol 
trópusi és mediterrán  haszon- és 
disznövényeket mutatnak be. Közel 
nyolcszáz egzotikus faj, egy csoda, - kakaó, 
csavar pálma, óriási agavék, stb. 
Mindenkinek  nagyon tetszett. 
Hazafelé a már ismert helyen a Sasfészek 
pihenõnél finom vacsorával koronáztuk 
m e g  a  s z e n z á c i ó s  k é t  n a p o t .

Giczi Sándorné klubvezetõ

Anda Csaba: Ünnep

Nyújtózik az árnyék,
Elsimul a csend.

Megpihen a lélek,
Ünnep jön, azt hiszem.

Várja a gyermek,
Fáradt az õ édesanyja.

Elnémul az öreg
A múltat kutatva.

Templomajtó nyitva,
Fenn harang szól.

Lépcsõ alján koldus vár,
Már nem kér, nem parancsol.

Fáradtan csillog szeme,
Csontjaiban az elmúlást várja.

Sóváran néz az eljövõk
Jóllakott arcára.

Fényesek az orcák,
Hullanak a pénzek.

Egymásra koppannak,
Ha a kalapfenekére érnek.

De nem erre vár õ,
Hanem egy hajlékra.

Egy tál ételre,
Szeretõ mosolyra.

Gyõr, 2014. december



fák tövét virágokkal „…1932. április 1-jétõl … Lukácsi Dezsõ 
vette körül.” (Forrás: A segédlelkészt választotta parókus 
r e f o r m á c i ó t ó l   lekészül a gyülekezet. Az új lelkész 
n a p j a i n k i g  megnövelte az igehirdetések számát. 
( E v a n g é l i k u s  g y ü l e k e z e t e k ,  Bibliaórák, reformáció heti bibliai 
egyházmegyék, kerületek a Dunántúlon) e l õ a d á s o k ,  a d v e n t i  é s  b ö j t i  
1. kötet.  Kiadó: Nyugati (Dunántúli) istentiszteletek váltak gyakorlattá. A 
Evangélikus Egyház, Gyõr, 2011. Felelõs tanévben rendszeresen tartott gyermek- 
Kiadó: Ittzés János püspök)istentiszteleteken a gyermekek mellett a 
Az idézet azért kívánkozik ide, mert tanítók és a gyülekezet tagjai is szép 
ebben az évben újította fel a Téti számmal voltak jelen. 
Evangélikus Egyházközség az említett A nõegylet Gyõrbõl hívott diakonisszák 
ravatalozó épületét. Mellette méltó helyet közremûködésével 16 éven át nyári 
kaptak a gyülekezet I. világháborúban napközi otthont szervezett. A napközi 
elesett tagjai neveit megörökítõ otthon fenntartását adományokból 
zománcos táblácskák, amelyek az fedezték…
eredetieknek pontos másai. A másolatok A gyü lekeze t  e lhuny tak  i r án t i  
készítése több okból idõszerû volt: 100 megbecsülésének szép megnyilvánulása 
éve zajlottak az I. világháború eseményei; és jövõre ható gondos cselekedete volt 
Téten nincs más, kültéri I. világháborús 1936-ban a 4 kataszteri holdnyi temetõ 
emlékmû, emlékhely; a fák melletti bekerítése, benne keresztutak kialakítása, 
t áb l ácskák  az  év t i zedek  so rán  valamint díszfák ültetése. Ehhez a 
tönkrementek, elvesztek, a családtagok, folyamathoz tartozott a ravatalozó 
leszármazottak már csak néhány fa mellé felépítése is,  amelyet a község 
ültetnek virágot, helyeznek mécsest vagy elöljárósága ál tal  a  halottasház 
kis koszorút. felújítására szánt összeg jelentõs mértékû 
A táblácskák a halottak napja elõtti héten kiegészítése révén végeztek el 1939-ben.
kerültek a helyükre. Sok pozitív Egyidejûleg a nõegylet padokat 
v i s sza j e l zé s  é rkeze t t .  Napok ig  
folyamatosan égtek a mécsesek a kis 
keresztek mellett.
Az alapítvány ezúton is köszöni Tét Város 
Önkormányza tának  a  pá lyáza t i  
támogatást, az 1 %-os felajánlásokat és a 
céladományokat, valamint a presbitérium 
hozzájárulását, ami lehetõvé tette, hogy 

készíttetett az utak mellé, és a fõútvonal 
az emlékhely megvalósuljon.

melletti fákat a világháborúban elesettek 
Kováts Zsuzsanna Rozália Karsay 

fáinak jelölte ki úgy, hogy nevüket kicsi 
Sándor Alapítvány kuratórium elnöke

zománcos táblákkal örökítették meg, s a 
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 Megújult I. világháborús emlékhely az 
evangélikus temetõben

Minden adventi vasárnap az istentisztelet elején az ifjúság szolgál adventi 
mûsorral és ünnepélyes gyertyagyújtással. Vladika Zsófia ev. lelkész

Idõpont Helyszín Esemény 

 2015. nov. 29. (vas.) 16:00 Evangélikus Templom Fúvóskoncert 

 2015. dec. 7.(hétfõ) 9:30 Evangélikus Gyülekezeti 
Terem 

 Baba-mama klub 

 2015. dec. 13. (vas) 9:00 Evangélikus Templom Evangélikus Istentisztelet a Haj-
nalcsillag Dalkör szereplésével 

 2015. dec. 14. (hétfõ) 9:30 Evangélikus Gyülekezeti 
Terem 

Baba-mama klub 

 2015. dec. 24. (csüt.)17:00 Evangélikus Templom Szentesti istentisztelet a hittanos 
diákok szereplésével 

 2015. dec. 25. (péntek)9:00 Evangélikus Templom Ünnepi úrvacsorás istentisztelet 

 2015. dec. 26. (szombat) 9:00 Evangélikus Templom Karácsonyi istentisztelet 

 2015. dec. 31. (csüt.) 17:00 Evangélikus Templom Óévi istentisztelet 

 2016. jan. 1. (péntek) 9:00 Evangélikus Templom Újévi úrvacsorás istentisztelet 

 2016. jan. 6. (szerda) 17:00  Evangélikus Templom Istentiszteleti alkalom vízkereszt 
napján a megkereszteltek megál-

dásával 

Téti Evangélikus Gyülekezet 

Õszi-téli programjai:

Megújult az evangélikus temetõ 
ravatalozója

 

A hosszú évtizedeket megélt épület az utóbbi 

években nagyon lepusztult állapotba került. Oldalfala 

megsüllyedt, falai repedeztek, hámlott a vakolata, 

tetõszerkezete töredezetté vált. A vezetõség és a 

presbitérium úgy döntött, hogy 2015-ben felújítják. 

Gyorsan peregtek az események. Az árajánlatok 

közül a legkedvezõbb a tétieké volt. Így kapta meg 

Varga Balázs kõmûves vállalkozó, aki a festési 

munkákat is elvégezte.  A villanyszerelést Havasi 

Ernõ vállalta. 

Mivel az egyház a temetõ fenntartásával 

kapcsolatban anyagi gondokkal küzd, Vladika Zsófia 

lelkész a hívek segítségét kérte. Laki Gáborné, aki 

egyházmegyei felügyelõ, elintézte, hogy 1 millió Ft-

ot kapott a gyülekezet. A többi, körülbelül 2 milliót az 

egyházfenntartói járulékokból, adományokból 

fedezték. A Téti Takarékszövetkezet is adott 100 ezer 

Ft-ot. (Pontos adatok a januári közgyûlésen 

hangzanak el.) A munka folyamatát Bagarus Gáborné 

vezetõségi tag naponként irányította és ellenõrizte. 

Így határidõre, október 30-ra el is készült. 

A vállalkozók munkáját, akik megnézték, mindenki 

el ismeréssel  jutalmazta.  Az Evangé l ikus 

Egyházközség vezetõsége nevében köszönjük a 

szakemberek lelkiismeretes, szép munkáját. 

Köszönjük mindazoknak, akik bármilyen formában 

hozzájárultak ahhoz, hogy halottainkat esztétikus 

környezetben búcsúztathassuk el. Isten áldja meg 

gazdagon az adakozókat családjukkal együtt. 

Kellemes karácsonyt és békés, boldog új esztendõk 

kíván minden városlakónak az evangélikus 

gyülekezet vezetõsége.

A 20 éves 
Szülõföldem 

szerkesztõi  békés, 
egészségben töltött, 
boldog, karácsonyt 
kívánnak olvasóiknak 
szeretteik körében!

végleg elköszönve
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15. Enesei Zenei Tábor gyerekszemmel…
kiváló focitudásukat, de persze a fiúkra sincs panasz. Aki 
pedig nem focizott, kárpótlásul futhatott egy-két kört a 
focipályán.  Amikor az idõ nem engedte a kinti játékot, akkor 
pingponggal vagy csocsóval foglaltuk le magunkat. Kati 

nénink finom teája mindig 
erõt adott a próbákhoz. 
Pénteken, a búcsúesten 
s z o k á s ,  h o g y  a  
n y o l c a d i k o s o k  
elbúcsúztatják tanáraikat… 
idén ez is nagyon jól 
sikerült. Hozzá kell tenni, 
hogy „enesei” Kati néni 
segítsége nélkül, nem lett 
volna ilyen színvonalas a 
mûsor.  
Idén is nagyon jó táborban 
vo l t  részünk  és  ez t  
köszönjük a Kiszenekar 
nevében Tibi bácsinak, 
Tamás bácsinak és Kati 

Már tizenöt éve gurulunk Enesére, a zenetáborba. Pár apró balesettõl 
eltekintve, mindenki épségben megérkezett. A helyiek mindig nagy 
szeretettel fogadnak minket.
Évek óta az a megszokott, mikor odaérünk, megmondják, ki hol 
alszik. Miután mindenkinek 
meglett a helye, jöhetett az 
alvóhely kialakítása. Pakolás 
u tán következhe te t t  a  
szabályok ismertetése, ami a 
k i c s i k n e k  ú j  v o l t ,  a  
n a g y o k n a k  c s a k  
emlékeztetõ. Természetesen 
percre pontosan Tamás bácsi 
órájához kellett igazodnunk. 
Már elsõ nap elkezdjük a 
próbákat. Mindig új és szép 
darabokat fújunk. Napi hat 
óra gyakorlás mellett mindig 
vol t  kedvünk zené ln i ,  
táncolni. Délután a focizásra 
is került sor, ahol legtöbbször 
a lányok mutatták meg 

…tanár szemmel. Ezúttal ez a mûsor is máshogy alakult. 
A gyerekek és a szülõk, akiknek 
köszönhetõen Téten az egész zenekar 
már 39 éve mûködik, méltóképp 
búcsúztatták Tibi bácsit, aki 48 évi 
tanítás után nyugdíjba ment. 16 évig 
egyedül, 23 évig zeneiskolai keretek 
között tanított Téten!
Aki kedvet kapott a zenéléshez, és 
szeretne a zenekarban zenélni, 
s zep temberben  még  vá r juk  a  
jelentkezését a zeneiskolába. Két és fél 
év zenetanulás után mindenki tagja 
lehet a „kis”  zenekarnak, ami 
m e g e l õ l e g e z é s e  a z  I f j ú s á g i  
Zenekarnak. Hosszúnak tûnik a 
felkészülés? Vannak tagjaink, akik már 
több mint 25 éve tudhatják magukat 
zenekarosnak, és állandó értelmes 
kikapcsolódásként mûvelik a zenélést.
Merkó Patrícia, Czéhmester Zsófia, Steszli 
Tamás

meg különleges képességeiket - filmzene, rock…
Enesén nagy szeretettel fogadnak minket miden 
évben, ezt mi sem bizonyította jobban, (a 
szervezésben és lebonyolításban nyújtott sok önzetlen 
segítségen kívül) mint hogy õk is számon tartották a 
jubileumi alkalmat, és a koncert végén egy hatalmas 
és nagyon finom tortát kaptunk tõlük. Ráadásul Ica 
nénitõl, az iskola igazgatónõjétõl megkaptuk az 
„örökös táborozási jogot”, amellett, hogy a 
polgármester úr is mindig támogatásáról biztosított 
minket. A koncert után megint megvendégeltük 
közönségünket, ami legalább 200 fõ volt. Vacsora 
után, mint a „(h)õs” idõkben, a gyerekek 
örömzenélésbe kezdtek, amit egészen éjjel fél 12-ig 
abba se akartak hagyni. Zenéltek, táncoltak, 
énekeltek, láttam, a szülõk közül többen csodálkozva 
nézték õket. Szuper hangulat, szuper buli volt.
A koncert végén hagyománnyá vált, hogy a 8. 
osztályosok elbúcsúznak a „kis zenekartól” és kis 
versekben, rigmusokban köszönik meg a tábort. 

A szokásoknak megfelelõen bicikli 
kalandtúrával kezdõdött és végzõdött a 15. 
Enesei Zenei Tábor. Odafelé még jól ment 
a tekerés, de hétvégére elfáradtak a 
biciklik, és némelyik gumija inkább 
leeresztett, vagy a pedálja esett le…
A tábor menetét a Szülõföldem rendszeres 
olvasói már jól ismerik, így ezt nem 
részletezem, mert a jól bevált dolgokon 
nem változtattunk. Idei táborunk méltó 
volt a jubileumhoz. A résztvevõ 38 diák 
között volt néhány lelkes, viselkedni tudó 
középiskolás is. Az részvételükkel még 
s z í n v o n a l a s a b b  m û s o r t  t u d t u n k  
összeállítani. Bátran mondhatom, ilyen 
nehéz, komoly mûveket felsorakoztató 
mûsort nem hallhatott még a táborzáró 
koncert közönsége. (És nem is ismerek 
más, ilyen korosztályú zenekart, aki erre 
képes lenne.) Változatos darabokat 
játszottunk, induló, keringõ, szóló darabok 
- amikben a legügyesebbek mutathatják 

4. a osztály szülõi a ezeket nem erõvel, hanem tapintattal, türelemmel és a szívével A  
oldotta meg. Tõle tanulták meg, hogy a betûk örömet is tudnak lent idézett szavakkal 
okozni, ha elolvassák õket. A számok pedig nem csak a feladatok búcsúz tak  tõ l em,  
megoldására jók, hanem játszani is lehet velük. Együtt fedezték fel amelyet szeretnék 
azt is, hogy a világban mennyi csodálatos dolog létezik, és a megosztani a kedves 
társaikkal közösen dolgozni jó is lehet. Megmutatta mi a barátság és olvasókkal: 
a szeretet. A természetet és a szabadban való mozgást észrevétlenül “Gyermekeink ovis 
kedveltette meg velük. Az osztály mindig számíthatott rá, amikor a korukban az iskoláról 
segítségére volt szükségük. Köszönjük a fáradozását és a álmodoztak. Mikor 
gyermekeinkkel való törõdést! Szomorúak vagyunk, hogy el kell végre elsõsök lettek 
válnunk, de nyugdíjas éveire sok-sok szépet és jót kívánunk. akkor ismerték meg 
Reméljük, ha osztályunkra gondol, érzi majd a szeretetet és Sári nénit. Mi szülõk 
melegséget, mely felé áradt és jó szívvel gondol gyermekeinkre.”kicsit félve figyeltük, 

hogyan veszik az 
Köszönöm ezeket a kedves gondolatokat, verseket, amelyeket a akadályokat, aztán hamar rájöttünk, hogy Sári néni megértõ, gondoskodó 
gyerekek tanultak. Remélem az életben mindenki megállja a helyét szárnyai alatt, sok siker és öröm érheti majd a mi kis fiókáinkat. 
és sikerül megvalósítani álmaikat.Türelemre és megértésre tanította õket.
Ehhez kívánok erõt, kitartást és jó egészséget. Halk szavúsága ellenére is elnyerte figyelmüket. Kérdések, 

Szeretettel: Sári nénibizonytalanságok, súrlódások, nehéz pillanatok persze voltak, de õ 
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Sehol egy ház, sehol egy kút, sehol egy Így került sor 2015. augusztus 8-ára, Séta közben a kb. 65 személy az ismerõs 
ülõhely, se villany, sehol semmi, csak a amit a Kisalföld címû megyei napilap is bokrok,  fák alapján próbál ták 
vad táj, bokrok, fák, gyomnövények. közzé tett. A találkozó szervezõi: Sallai beazonosítani volt házuk helyét, majd 
2015. augusztus 8-án egy napra szinte József, Sallai Sándor, Borsodi Jenõ és meghatódva fohászkodtak szüleikhez, 
minden (víz, világítás, ülõhelyek, sátor, családjaik komolyan készültek a nagyszüleikhez, akik már régen az igazi 
ételek, italok és 65 fõs csapat a néptelen rendezvényre, így kölcsönkérték Tóth hazába költöztek. A „zarándok” út után 
pusztán) a krisztusi feszület mellett. A Tihamér sátrát, ami védte a résztvevõket vacsora következett. Sallai Sanyi finom 
feszületen 2005-ös dátum olvasható, az erõs napsütéstõl és a rossz idõtõl is. pörkölttel várta a résztvevõket. 
† Az emlék mûsor 14 órakor kezdõdött Szendvicsek, sütemények, sajttál, italok Kereszt Kálmán készítette. A volt utca 

Steszli tanár úr irányításával a kínáltatták magukat a sátor alatt. A másik végét is feszület jelzi, ezt pedig 
Fúvószenekar eljátszotta kezdésként a kötetlen beszélgetés és étkezés alatt Sallai József készíttette, hogy õrizze 
Himnuszt, zárásként a Szózatot, majd a hallgathattuk Giczi Sándorné Marika elõdeink lakóhelyét. A múlt század 
kötetlen társalgás közben szórakoztató felolvasását Szentimre lakóiról, amit 1940, 50. 60, 70, 80-as éveiben lakott 
zenével szórakoztatták a résztvevõket. Bõsze  Jo lán  í r t .  Fantasz t ikus  terület volt egy kastéllyal, ami 77 évig 
A zenekar tagjait Lang Ferenc képviselõ emlékezõképességével elkápráztatta a adott nyaralási lehetõséget az egykori 
és Kukorelli Gyula személykocsikkal hallgatóságot az 1950-60-as évekrõl. földbirtokos uraknak, legutóbb Klés 
hozták a helyszínre. Kántor Antal Minden családról külön írt. Köszönjük Ferenc vejének, Molnár Istvánnak és 
kanonok úr áldotta meg a feszületeket, szépen. A történetet DVD-n is családjának. 1944-1945 után német 
hogy tovább õrizzék az emlékeket. rögzítette, mely elhelyezésre kerül a katonák, orosz katonák használták, 
Örömünkre szolgált, Bánfi Lajos Tét helyi Múzeumban, így nyitva tartás majd idõsek otthona lett. A sok 
város polgármesterének jelenléte, ideje alatt tanulmányozható.viszontagság után lebontották. 
valamint az Egyedülállók klubjának Köszönjük szépen a szentimreiek 2010-ben nagyszabású találkozót 
vezetõje Horváth Magdolna és a klub nevében a szervezõk munkáját, a tartottak azon családok utódai, akik itt 
több tagja, Giczi Sándorné az Életet az vezetõség megjelenését a zenekar élték le életüket. A pusztai emberek éjt 
Éveknek Nyugdíjas Klub vezetõje szereplését és mindazoknak, akik nappallá téve dolgoztak, hogy a 
(egyben szentimrei lakos) vettek még valamilyen formában hozzájárultak a legkevesebb aranykorona értékû 
részt az emléknapon. A volt szentimrei találkozó sikeréhez. Legközelebbi homoktalajban málnát, epret és rozst 
lakosokat  és leszármazottaikat  viszontlátás reményeink szerint 2020-termeljenek. A jól sikerült 2010-es 
megrohanták az emlékek. Az egyik ban lesz. t a lá lkozón  e lha tá roz ták ,  hogy  
feszülettõl a másikig kb. egy kilométert A vidám napot, zene és tánc  követte.hagyományt teremtve ötévente, tehát 

Kiss Lászlónégyalog tették meg a vendégekkel együtt. 2015-ben az összejövetelt megismétlik. 

Szentimre puszta 2015-ben
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Iskolánk ifjú 
Polgárõrei

A közelmúltban a téti Kisfaludy 

Károly Általános Iskola hét fõs 

csapata részt vett „Egy iskola egy 

polgárõr” napon Kunszigeten, 

melyet már 8. alkalommal 

rendeztek meg. A versenyt 

komoly felkészülés elõzte meg. 

Somogyiné Müller Mónika 

védõnõ az elsõsegélynyújtás 

alapvetõ ismereteit adta át a 

gyerekeknek. Mohácsi Gábor, a 

Téti Polgárõr Egyesület alelnöke 

az ügyességi feladatokat (pl.: 

l ö v é s z e t  l é g p u s k á v a l ,  

homokzsákok töltése) gyakorolta 

a versenyzõkkel. Kránicz Ferenc 

elnök szervezte meg az utazást. 
A rossz idõ ellenére kiváló volt a 
játékos vetélkedõ lebonyolítása. 
Köszönet érte a szervezõknek.  

Ifjú polgárõreink kiválóan 

teljesítettek, megszerezték a 3. 

helyet. Köszönjük a felkészítést! 

A csapat tagjainak: Horváth 

Tamás, Szalay Szabolcs, Szalay 

Boglárka, Orbán Hunor, Stern 

Stella, Kránicz Vivien, Török 

Márkó  gratulálunk! Jövõre is ott 

leszünk a versenyen! 

Rendes Róbertné pedagógus. 

Aranyesõ Öttevényen!
 A Gyõr Moson Sopron Megyei 
Majoret te  Szövetség ál tal  
rendezett területi versenyen a téti 

lányok: öt elsõ, két második, egy harmadik, két 
negyedik és egy nyolcadik helyezést értek el. 
Ezze l  az  e redménnye l  mi  l e t tünk  a  
legeredményesebb csapat.
Cadett korcsoportban: Kiss Rebeka - Németh 
Brigitta  párosban elsõ. Vicha Viktória egyéniben 
negyedik helyezést ért el.
Junior korcsoportban:  Benki Mónika 
egyéniben elsõ. Pongrácz Marietta egyéniben 

nyolcadik. Szalay Boglárka egyéni két 
bottal második. Benki Mónika- Sallai 
Barbara párosban elsõ
Twirling 10 elembõl: Szalay Boglárka 
negyedik, Horváth Tímea-Szalay Boglárka 
harmadik.
Twirling 13 elembõl: Sallai Barbara elsõ, 
Pongrácz Marietta második.
Twirling 15 elembõl: Horváth Tímea elsõ 
helyezést ért el.
Nagyon örültünk a szép eredményeknek, de 
még nincs vége az évnek számunkra, mert 
november 28-án Várgesztesre megyünk 
országos versenyre, december 20-án pedig 
Bécsbe a Karácsonyi Fesztiválra utazunk, 
ahol a csapatok mérhetik össze tudásukat.
Köszönjük a szülõknek a sok segítséget, 
hogy ennyi helyen tudunk szerepelni és 
versenyezni .  Támogatóinknak:  az 
Önkormányzatnak, a Téti Takaréknak és 
mindazoknak, akik segítik egyesületünk 
munkáját,  mindent köszönünk.
Egyben városunk minden kedves tagjának 
békés, boldog ünnepeket és sikerekben 
gazdag boldog új évet kívánunk.
Tisztelettel és szeretettel: 

Czifrik Sarolta  az egyesület elnöke

Kovács Kolos családjának szeretnénk 
megköszönni, hogy óvodánknak 
ajándékozták, a felöltöztetett  
szalmabábokat, melyek minden 
reggel az ajtónál köszöntik az érkezõ 
kis óvodásokat és bölcsõdéseket. 

Hor tobágon  l akók  múl t  a különbözõ foglalkozásokat H o s s z ú n a k  
s z á z a d b e l i  é l e t é b e .  A  mutatták be, a szafari amire ígérkezett  a  
m ú z e u m t ó l  i n d u l t a k  a  busz vitt el és a testvéreimmel, 2015. szept. 
különbuszok a Hortobágyi és ahol kiskocsin húzott anya és 1 2 - e ,  d e  
Vadasparkba, ahol az ezen a apa .  Nagyon  t e t s ze t t  a  egyesületünk 
tájon élõ, de a civilizáció kilenclyukú híd, ahol az egész minden tagja 
térhódítása miatt kiszorított, család lefényképezkedett. De a izgalommal, bár még álmos 
illetve a védett területeken ma is birkahajtás és az íjászat is szemekkel lépet fel a buszra. Az 
é l õ  v a d á l l a t o k k a l  nagyon jó volt. Egy egész életre utunk a Nagycsaládosok 
ismerkedhettünk. A vadaspark s z ó l ó  é l m é n y t  k a p t a m .  Országos Egyesülete (NOE) 
t e r ü l e t é n  j á t s z ó t é r  é s  Köszönöm.”által szervezett Õszi találkozóra 
ismeretterjesztõ jellegû játékok A NOE lehetõségei szerint vezetett, ami idén Hortobágyon 
keltették fel a gyerekek minden évben máshol rendezi került megrendezésre. Mi 
érdeklõdését. meg régiós és  országos érkeztünk a rendezvényre a 
Szeretném megosztani önökkel r e n d e z v é n y e i t ,  e z z e l  legmesszebbrõl. Alig érkeztünk 
azt a beszámolót, amit egyik lehetõséget adva arra, hogy meg, még folyt a regisztráció és 
tagcsaládunk gyermeke írt: b e j á r j u k  a z  o r s z á g o t ,  máris indultak a programok.
„Az egész családdal kirándulni barátságok, ismeretségek Várt bennünket a halas-tavi 
voltunk szeptember 12-én. köttessenek a nagycsaládosok kisvasút, ezen a túrán a 
Olyanokat  lá t tunk,  amit  között. Képességeink szerint Hortobágyi Nemzeti Park 
mifelénk nem látni. Nekünk igyekszünk is eljutni ezekre az madarait és élõvilágát is 
nagyon tetszett a múzeum, ahol eseményekre.megismerhettük. Visszaérve a 

Külön köszönetet madárkórház kapuja 
mondunk Tét Város várt, ahol az egész 
Önkormányzatának, o r s z á g  t e r ü l e t é r õ l  
melynek Képviselõ f o g a d j á k  a  s é r ü l t  
t e s t ü l e t e  m a d a r a k a t .  A  
n a g y v o n a l ú a n  g y ó g y u l ó b a n  l é v õ  
t á m o g a t t a  állatok a nagy röpdében 
Egyesületünket, így p r ó b á l g a t h a t t á k  
több családnak nyílt s z á r n y a i k a t .  
lehetõsége részt  C s ó n a k á z t u n k  a  
v e n n i  e z e n  a  Hortobágy folyón is, és 
s z í n v o n a l a s ,  á t m e n t ü n k  a  
élményekkel teli Kilenclyukú híd alatt. A 
r e n d e z v é n y e n .Pász tormúzeumban  

GyeNE Tétbetekintést nyertünk a 

Egyesületünk Hortobágyon járt
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Kiadja: Tét Város Önkormányzata

(9100 Tét, Fõ utca 88.)
Lapszerkesztés:

Vámosiné Wurm Mária;
Katona Szabolcs
Szerkesztõség:

9100 Tét, Mûvelõdési Ház, 
Fõ utca 80.  Telefon: 462-193 

E-mail: muvhaztet@gmail.com 
Megjelenik: negyedévenként, 

1400 példányban 
 Nyomdai munkák: Palatia Nyomda, Gyõr 

Figyelem!

A gyõri 

Galagonya Tanoda 
foltvarró csoport 

munkáiból nyílt kiállítás a helyi 
Múzeumban. 
Látogatható 

2016. január 15-ig 
a nyitvatartási idõben, 

csütörtökön 14 és 16 óra között, illetve 
elõzetes telefonos egyeztetés után a 

+3620-3246907 számon, egyéb 
idõpontokban is.
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